
David Chipperfield och Antony Gormleys torn vid Kivik Art Centre.

Nya bygglov kommer att krävas när Kivik Art flyttar till Svabesholm
Planerna med att flytta Kivik Art Centre från Bergdala till Svabesholm är redan igång. Under åren har frågan om bygglov eller inte för vissa verk varit het. Nu blir den
aktuell igen.

– Gången kommer bli sådan att det som kan anses vara byggnader kommer att kräva bygglov, säger Paul Ekblad Eriksson.

KIVIK/SVABESHOLM I slutet av oktober 2023 kom nyheten om att Kivik Art Centre ska packa ihop sina konstverk och flytta till Svabesholm.

– Vår ambition är att börja flytta verken till våren. En del av dem är lätta att flytta. Som himlatrappan. Den är ju i tre delar. Det enda som krävs är en rejäl gaffeltruck, sa Susanne
Bolgar till Ystads Allehanda då.

När det gäller de större verken är det mer oklart.

– Det är ännu oklart hur vi ska kunna flytta de platsbyggda verken. Jag kan tänka mig att det tar lite längre tid. Kanske kan de vara på plats 2025.

Ett av de större verken är David Chipperfield och Antony Gormleys torn. Ett konstverk som nog får anses som skulpturparkens mest medialt kända. Detta efter en infekterad fejd
mellan Kivik Art och grannen Ulf Lundell.

I ett första skede kom Simrishamns kommun kom fram till det inte behövdes något bygglov för tornet och andra verk eftersom det rörde sig om konstverk. Något som
överklagades och senare fick sju av verken, bland annat tornet, bygglov. En fråga som sedan vandrade i domstolarna.

Nu ska alltså verken flyttas till en ny plats.

– Gången kommer bli sådan att det som kan anses vara byggnader kommer att kräva bygglov. Då omfattas i korthet sådana konstverk som kan ses som möjliga att uppehålla sig
i eller under. Det blir därför en avvägning vi får göra i varje enskilt fall eftersom de skiljer sig åt väldigt mycket, Paul Ekblad Eriksson, enhetschef bygglovsenheten på Simrishamns
kommun.

Kommer besluten om bygglov att tas på delegation, av politiken eller både och?

– Huruvida det blir delegation eller nämndsärende återstår att se. Jag utgår från att vi skulle ha möjlighet att besluta per delegation men det beror ju även om eventuella yttranden
och liknande.

Kommer det att krävas en detaljplaneändring för att bygglov ska kunna ges?

– Vår uppfattning är att det inte krävs detaljplan där för att kunna gå vidare med bygglovet.
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